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Dagsorden og referat 

Dato: 6.5.25 

Tid: 19.00 – 21.00 

Sted: Mødelokale  

 

Ordstyrer: Nina Skipper-Marcussen 

Referent: Bianca Jefsen 

Fraværende: 
 

 

 

 
Emne - Formål med punktet 

Pro

ces 

Tid 
Beslutning/referat 

1.  Unge og rygning: 
 
Rune har bedt om punkt vedr. unge 
og rygevaner.  
 

Ole Rasmussen fra ungecenteret 
deltager og fortæller om unge og 
deres rygevaner ud fra forskellige 
undersøgelser så som kommunes 
egen Ungeprofil undersøgelser (siden 
2010) samt andre nationale 
undersøgelser.  

D 19.00  
 
Ole fortalte om rygevaner igennem det seneste 
årti. I ungeprofil undersøgelser har elever fra alle 
kommunens 9. klasser svaret følgende: 

 
I 2009 har 32 % svaret at de røg cigaretter 
dagligt.  
 
I 2014 var det 5,4% 
2016 var det 3.2% 
2024 var det 2.2%  

 
I alt er der 17 elever i 9. klasse i Sønderborg 
Kommune der ryger cigaretter, dvs at det er et 

fåtal.  
 
Til gengæld er der en del, der ryger de søde 

puffbars, ca. 45 elever i Sønderborg kommune 
ryger puffbars, hvilket er bekymrende, da man 
ikke ved, hvad de indeholder og hvor stærke de 
er.  
 

2.  Meddelelser  
 
• Formanden 

 
 

• Elevråd  

 
 

 
 
 
 

• Diverse udvalg 

 
 
 
 

I 19.25  
 
Formanden deltager næste uge i en workshop 
omkring den nye børn- og ungepolitik samt FRO. 
 
Miriam fortalte om forhandlingen, og hvordan de 

havde fået forhandlet beløbet hjem.  
 

Miriam fortalte også om sidste skoledag på 
Ringriderpladsen.  
 
 
Stine fortalte om SSP-mødet. Politiet fortalte om 

kontrol af el-cykler, el-løbehjul med mere. De 
havde ikke fundet noget ulovligt den dag, de var 
forbi.  
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• Ledelsen 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

• Kommende 0. årgang 

Rune har været i ungdomsskolen og har hørt om 
juniormesterlærer, som udbydes på Nørreskov 
Skolen. Juniormesterlærer er et nyt tiltag fra 
regeringen.  

 
Ungdomsskolens repræsentant til FRO er stoppet, 
Rune er overtager posten.  
 
Integrationsrådet mangler medlemmer, man kan 
kontakte Maria Bonefeld, som sidder i 
kommunens økonomi- og 

arbejdsmarkedsafdeling, hvis man er interesseret. 
Medlemmer skal være ikke etniske.  
 
 
Der bliver slået en stilling op som DSA-vejleder 
med ansættelse til 1. august.  

 
Afgangsprøverne er godt i gang, eleverne er 
megaseje, og alle er mødt op og har gennemført.  
 
Der blev afholdt et forældremøde for 9. årgangs 
forældre inden prøverne. Der var et flot 
fremmøde. På mødet blev prøverne forklaret, og 

forældrene fik råd til, hvordan de kan hjælpe 
deres børn med prøverne.  
 
Der var fasefest i uge 15, det gik rigtig godt.  
 
Majbørnene er kommet godt i gang. Der er startet 
44 børn.  

3.  Digital sundhed 
 

• Lærerens input efter oplæg 
 

 
 
 
 
 
 
• Elevrådets input efter oplæg   

 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
• Drøftelse vedr. det videre 

arbejde.  
 

 
 
 

D 19.45 Personalegruppens input efter oplægget: 
 

• En rød tråd i forhold til forældremøder 

• Klassetrivsel og klasseregler 

• Det foregår i fritiden 

• Hvad er skolens opgave og hvad er 
forældrenes 

 
Elevrådets formand og næstformand har været til 
et oplæg omkring digital sundhed. Her blev 
følgende 3 fokuspunkter valgt: 
 

• Påvirkning fra sociale medier 

• Deling af film, billeder mm 

• Tonen på de sociale medier 
 
Generel drøftelse af tiltag og ansvar i forhold til 
børn og unges brug af sociale medier.  
 
Drøftelse i forhold til at sende materiale ud til 
forældre om digital sundhed.  
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• Gennemgang af det nuværende 
princip om mobil- og 
smartwatchfri. Ønskes det 
ændret, udvidet og evt. ændret 

til digitalpolitik.  

Punktet udskydes til, at der kan præsenteres en 
rød tråd i skolens digital sundhed næste skoleår.  

4.  Folkeskoleaftalen 
• EL gennemgår oversigten over 

initiativer 

 
• Muligheden for karakter på 6. og 

7. årgang. BJ fremlægger fase 2´ 
drøftelse af dette. Ud fra dette 
drøftes bestyrelsens holdning.  

D 20.25  
Tiltag blev gennemgået og forklaret af Elin 
 

 
Den generelle holdning fra personalet i fase 2, er 
at man ikke ønsker at give karakterer allerede fra 
6. årgang.  
 
Karaktergivning blev drøftet og tages op i 
skolebestyrelsen igen.   

 

 

5.  Eventuelt  20.50  

6.  Personalesager 
Andet –  
§ 1. Stk. 5. Elevrepræsentanterne må ikke 
deltage i afstemning eller overvære 
drøftelser, der angår sager vedrørende 
enkeltpersoner.   

   
 

7.  Ønsker til kommende punkter   Brug af ChatGPT i undervisningen: Projekt 
omkring brugen og forståelse for værktøjet AI, 
ChatGPT og CoPilot, således de lærer at benytte 
det som understøttelse til læring og ikke 

snydeværktøj. Det er fremtiden for os alle især de 
unge.  

 
Mentalt fravær  
 
Forslag om at udarbejde en animationsvideo med 

info om skolebestyrelsens arbejde.  
Nina undersøger muligheder 
 
Punktet om Første hjælp: Jeg spurgte til 
elevernes undervisning i Første hjælp, og det fik 
jeg ikke svar på. Elin svarede på lærernes 
førstehjælp-evner. Elin lovede at undersøge det til 

næste gang. Vil du sætte det på som et punkt 
næste gang som en opfølgning? Helena B. 
 
August 2025: Mødepligt i 9. klassernes 
læseperiode.  
 

Lektiepolitik på skolen 

 
O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning, V = valg  
 
 
Skolebestyrelsesmøder i skoleåret 2024-25 

 
Afholdes i skolens mødelokalet i tidsrummet 19.00 – 21.00  
• Tirsdag d. 06.05.25 
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• Torsdag d. 12.06.25 

 
 
 
Godkendelse af Referat.  
 

 
 
____________________________  _________________________ 
Nina Skipper-Marcussen   Mette Krogh Nielsen  
 
 

 
____________________________  _________________________ 
Stine Marie Duus Petersen   Rune Dohrmann 
 
 
____________________________  _________________________ 

Finn Jørgensen   Elena Larsen 

 
 
 
____________________________ 
Helena Bruncke 
 
 

 
 
___________________________  ________________________ 
Claus Schürmann   Carsten Vindel Pedersen 
 
 


